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The Palestinian Working Women Society for Development (PWWSD) actively 
participated in a side event during the 57th session of the United Nations 
Human Rights Council in Geneva on October 4, 2024. Shahd Sataria, 
representing PWWSD, addressed the critical role of economic, social, and 
cultural rights in post-conflict recovery in Palestine, particularly for women. 
She emphasized that Palestine is not yet in a post-conflict era, highlighting the 
ongoing challenges faced by communities, especially in light of the ongoing 
genocide in Gaza. Her powerful testimony underscored the urgent need for 
international support to protect and empower affected communities. 



The event, organized by the Geneva International Centre for Justice in 
collaboration with in collaboration with International Organization for the 
Elimination of All Forms of Racial Discrimination (EAFORD), the Association 
Ma'onah for Human Rights and Immigration, and International Lawyers, 
focused on pathways to recovery through education, justice, and security. 
Shahd’s insights, alongside contributions from fellow speakers, underscored 
the importance of integrating these rights into recovery efforts. PWWSD 
remains committed to advocating for the rights and well-being of war-affected 
communities, striving to ensure their voices are heard in the pursuit of 
sustainable peace. 

PWWSD is resolute in its commitment to advocating for the rights and well-
being of Palestinian war-affected communities, determined to amplify their 
voices in the relentless pursuit of sustainable peace. 

 

 

 

 

 

 

 



تمكين الأصوات الفلسطينية: جمعية المرأة العاملة الفلسطينية  
 للتنمية تتحدث في مجلس حقوق الإنسان التابع للأمم المتحدة 

 

 

 

 

 

 

 

 

( للتنمية  الفلسطينية  العاملة  المرأة  جمعية  جانبية  PWWSDشاركت  فعالية  في  على  ( 
الدورة السابعة والخمسين لمجلس حقوق الإنسان التابع للأمم المتحدة في جنيف في   هامش

الدور  2024أكتوبر    4 الجمعية،  تناولت شهد سطرية، ممثلة  وقد  الاقتصادية    الهام.  للحقوق 
. وأكدت أنه  والأطفالخصوصًا بالنسبة للنساء    الحروبوالاجتماعية والثقافية في التعافي بعد  

مشيرةً إلى التحديات المستمرة    الحرب،من المؤسف أن فلسطين ليست بعد في مرحلة ما بعد  
، خاصةً في ظل الإبادة الجماعية المستمرة في غزة.  والفلسطينيات  الفلسطينيين  يواجهاالتي  

من خلال شهادتها الحاجة الملحة للدعم الدولي وتكثيف الجهود العملية    سطرية  وأوضحت
 لحماية وتمكين المجتمعات المتأثرة قبل البحث في سبل التعافي.  



(، بالتعاون مع المنظمة الدولية  GICJمركز جنيف الدولي للعدالة )  الفاعلية من قبل تم تنظيم  
 ( العنصري  التمييز  أشكال  جميع  على  الإنسان EAFORDللقضاء  لحقوق  المعونة  وجمعية   ،)

، وركزت الفعالية على مسارات التعافي من خلال التعليم  والهجرة، ومنظمة المحامون الدوليون
أكدت   وقد  والأمن.  مساهمات   يةسطروالعدالة  مع  جنب  إلى  جنبًا  مداخلتها،  خلال  من 

جهود المبذولة في سبيل التعافي.  الأهمية دمج هذه الحقوق في    على  المتحدثين الآخرين،
وتؤكد جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية على استمرارها في الدفاع عن حقوق النساء 

أصواته   الفلسطينيات، سماع  ضمان  يشمل  المستدام    نوتجاربه  نبما  السلام  تحقيق  حتى 
 الكاملة.  نالوصول الى حقوقهو 

عن حقوق   بالدفاع  الثابت  التزامها  للتنمية  الفلسطينية  العاملة  المرأة  النساء  تؤكد جمعية 
بالحرب  جتمعاتوالم المتأثرة  أصواته  ،الفلسطينية  تعزيز  على  السعي    ن/ـممصممةً  في 

 المستدام.  العدالة والأمنالمتواصل لتحقيق 

 
 

 

 


